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Raportul general
al comitetului Reuniunii femeilor române din Brașov 

pe anul administrativ 1901/2.

Onorată adunare generală!

Comitetul D-Vostră a ținut în anul expirat 9 ședințe, în cari 
a desbătut 62 de chestiuni privitóre la afacerile Reuniunii și a pus 
la cale o adunare generală extraordinară, care s’a ținut în 16/29 
Maiü a. c.

Pentruca, Onorata adunare generală, să aibă o oglindă clară 
despre activitatea comitetului, ne vom permite a expune în mod 
cronologic obiectele principale, cu cari s’a ocupat comitetul în cele 
9 ședințe, după aceea vom arăta starea socotelilor Reuniunii și ale 
Internatulul-Orfelinat, budgetul Reuniunii și al Internatulul-Orfelinat, 
lista membrilor Reuniunii, precum și consemnarea tuturor elevelor 
ce se află în Internatul-Orfelinat în anul școlastic present.

înainte de a începe cu expunerea activității comitetului aflăm 
cu cale a aminti aici în frunte un act de mare însemnătate pentru 
Reuniunea nostră, adecă întărirea statutelor Reuniunii, care a urmat 
prin rescriptul ministerial de datto 8 Octomvrie 1901 Nro 94811/V-a; 
astfel chestiunea statutelor, care a ținut Reuniunea în agitație mal 
bine de un deceniu, este terminată.

Tot aici în loc de frunte comitetul îșl împlinesce trista datorie 
amintind de perderea, ce a suferit-o Reuniunea prin încetarea din 
viață a mal multor membre valoróse ale Reuniunii, între cari 
amintim în prima linie pe dómnele Elena George Ioan și Zoe 
Dima, dintre cari prima a funcționat ca președintă a Reuniunii, și 
amêndouë art făcut parte dintre acele matrone, carl au luat parte 
la înființarea acestei Reuniuni ; au mal trecut la cele eterne urmă' 
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tórele membre : Carolina Lengher, Elena Russu, Elena Mocan șl 
Teodora Bidu. Ne împlinim numai o pie datorie, dacă amintindu-le 
aici", dicem: »Fie-le țărîna ușoră și memoria în veci binecuvîntata.»

Trecem acuma la activitatea Reuniunii.

Ședința I.
13 Decemvrie 1901.

S’a cetit protocolul adunării generale ținută în 6/19 Noemvrie 
al aceluiași an și cuprinsul s’a luat la cunoștință și s’a ales o co- 
misiune în persónele dómnelor Agnes Dușoiu, Elena Săbădeanu și 
a secretarului Lazar Nastasi cu însărcinarea, ca să studieze ches
tiunea cumpărării unei case, în care să se așede în mod stabil In- 
ternatul-Orfelinat.

După aceea s’a cetit hârtia Onoratului magistrat orășenesc de 
ddato 6 Noemvrie 1901 Nr. 16405/901, prin care së aduce la cuno- 
scința comitetului întărirea statutelor.

A urmat hârtia Domneî Luisa Popescu, prin care șî-a înaintat 
demisiunea din postul de vice-președintă și de membră în comitet. 
Devenind prin acésta un loc vacant în comitet s’a decis a së invita 
dómna Elena Mureșianu.

La cererea domneî cassierițe Elena Săbădeanu s’a decis a së 
face recurs în contra dării prescrisă pentru casa Reuniunii; cu acéstâ- 
afacere s’a decis a së însărcina d-1 advocat loan Lengher.

Dómna cassieriță Elena Săbădeanu a presentai raportul despre 
îmbrăcarea fetițelor sërace. In acest raport să constată, că s’a colectat 
delà publicul generos din Brașov suma de 623'60 coróne, cu care 
sumă s’a procurat îmbrăcăminte și încălțăminte la 40 de fetițe. D-niî 
Spuderca și Temesvâri aü îmbrăcat 10 fetițe cu haine și șorțuri,, 
d-niî Simay, Iuliu Popp, Kirâlyi Lajos și Theiss și Mărton au con
tribuit cu stofe pentru haine, ér d-na Paraschiva Filip a confecționat 
hăinițele în mod gratuit.

Acest raport s’a luat la cunoscință și s’a decis a së publica 
mulțumită Reuniunii la adresa marinimoșilor donatori.

Maî departe s’a decis a së aranja în carnevalul din anul 1902 
un bal mascat, la care damele să së presenteze în domino uniform 
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și s’au luat diferite disposițiuni pentru ducerea la îndeplinire a acestei 
hotărîrî.

Ședința II.
17/30 Decemvrie.

Singurul obiect al acestei ședințe a fost alegerea aranjerilor 
pentru balul proectat în ședința precedentă.

Ședința III.
12/23 Februarie 1302.

Së cetesce hârtia d-neî Elena Mureșian, în care arată, că ocu- 
pațiunile dilnice nu-’ï permit a lua parte la ședințele comitetului ; 
comitetul decide a invita pe d-na Elena A. Popovici, ca să facă 
parte din comitetul Reuniunii.

Secretarul cetesce statutele Reuniunii și comitetul însârcinézâ 
pe secretar a îngriji de tipărirea lor într’o mie de exemplare și la 
propunerea d-neï Susana Popovici să fixézâ o taxă de 10 cr. de 
exemplar pentru acoperirea speselor tipariuluî.

Fiind postul de vicepreședintă vacant, comitetul alege pentru 
acest post pe d-na Susana Popovici.

Secretarul cetesce hârtia consiliului orășenesc pentru săraci de 
ddato 8 Februarie 1902 Nr. 1/1902, prin care să înaintézâ statutul 
orașului Brașov pentru îngrijirea săracilor și pentru casa de infirmi 
(städtisches Siechenhaus), prin care hârtie să invită Reuniunea, ca să 
designeze unele persóne, cari ar fi apte și dispuse a lua asupra lor 
funcțiunea frumosă, dar grea de îngrijitor de săraci (Armenpfleger). 
Comitetul însârcinézâ pe secretar, ca să studieze acest statut și să 
raporteze în ședința proximă.

Ședința IV.
20 Martie (2 Aprilie).

In ședința acésta së cetesce o scrisóre a d-nei Susana Laslo, 
prin care comunică, că împrejurările nu-i mai permit a face parte 
din comitet; demisiunea d-nei Susana Laslo nu së primesce cu atât 
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maï vêrtos, că nu sunt suplente pentru întregirea comitetului și së 
însărcindză d-nele Elena Săbădeanu și Elena Blebea, ca să mérgâ 
la d-na Laslo și să stărue pentru retragerea demisiuneì.

Secretarul raportézà, că a cetit statutul orașului Brașov, amintit 
în ședința precedentă, și comunică, că acest statut este din tòte 
punctele de vedere folositor pentru populațiunea săracă din Brașov 
și propune, ca comitetul să recomande consiliului pentru săraci ca 
îngrijitori pentru populațiunea română din Șcheiu pe preoții Vasile 
Voina, Dr. Vasile Saitu și Vasile Sfetea și pe tații de vecini George 
Navrea, Sterie Stinghe și Dumitru Lupan, căci aceste persóne sunt 
în posiție de a cunósce nëcazurile și miseriile populațiunii. nòstre 
din Șcheiu.

Secretarul cetesce hârtia d-luî loan Dușoitî, prin care abdice 
prăvălia din stânga porții caselor Reuniunii, ér’ pe cea din drépta 
declară, că voesce să o ia cu chirie pe 2 ani oferind chiria anuală 
de 200 fl. Comitetul decide de a acorda localul cerut însă numai 
cu o chirie anuală de 300 fl.

Secretarul comunică, că spre a corespunde însărcinării adunării 
generale în privința cumpărării unei case pentru Internatul-Orfelinat 
și a reparării caselor Reuniunii, comisiunea alésà de comitet în șe
dința I însoțită de d-nul architect August Mazuchi a luat în vedere 
unele case, ce sunt de vêndare și a cercetat și casa Reuniunii, ca 
să vadă ce reparaturi sunt a së face la aceste case. Comisiunea l’a 
rugat pe d-nul Mazuchi, ca să facă un raport în privința situațiunii 
caselor Reuniunii 'și un devis de spese pentru reparaturile, ce le află 
de lipsă. In urma acestui raport și după cetirea raportului d-lui 
Mazuchi comitetul decide a nu întră de-o-camdată în discuțiunea 
cumpărării caselor, ér’ la casa Reuniunii să nu së facă reparaturi 
mai mari, ci să së facă numai acele reparaturi la prăvălii, pe cari 
le cere d-nul chiriaș loan Dușoiu în suma de 105 coróne conform 
preliminarului d-lui architect Mazuchi.

D-na cassieriță presentézâ socotelile despre balul roșu. In 
aceste socoteli să constată, că venitele acestui bal aii fost de 785 
coróne, ér’ cheltuelile, conform chitănților presentate, de 768 coróne, 
deci venitul nett a fost de 17 coróne, ceeace să ia spre sciință.

Dómna cassieriță și economa Internatuluï-Orfelinat raportézà 
cum s’aû realisat budgetele pentru menaj în lunile Decemvrie, 
Ianuarie și Februarie, din care raport së vede, că în luna lui De
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cemvrie și Februarie s’a cheltuit cu 38.84 cor. maî puțin ca suma 
preliminată, ér’ în Ianuarie cu 14.11 cor. peste preliminar. Acest 
raport comitetul îl ia la cunoscință.

D-na președintă presentézâ hârtia onoratului institut de credit 
și economii »Albina« din Sibiiû de dato 29 Martie a. c., prin care 
së comunică, că adunarea generală a votat și pe a. 1902 un ajutor 
de 400 coróne pe sama Internatuluî-Orfelinat. Comitetul ia cu 
plăcere la cunoscință acéstâ împărtășire și însărcindză biroul, de a 
exprima mulțumită Reuniunii Onoratului Institut »Albina« atât în 
scris cât și în »Gazeta Transilvaniei«.

D-na Elena Săbădeanu face propunerea, ca comitetul să së 
adreseze la magistratul orașului cu o rugare, ca acesta în vederea 
scopului humanitär, ce-1 urmăresce Reuniunea cu internatul sëü de 
fetițe să ne acorde gratuit lemnele pentru foc. Comitetul primesce 
acéstâ propunere și însârcinézâ biroul cu ducerea eî în îndeplinire.

Ședința V.î J
29 Aprilie (12 Main).

Comisiunea însărcinată cu chestiunea cumpărării unor case 
pentru Internatul-Orfelinat raportézâ, că dintre tòte casele, ce sunt 
de vêndare și le-a luat în vedere, numai casele d-luî Mazuchi le-a 
găsit potrivite pentru scopurile Reuniunii, fiind acestea în stare 
fòrte bună și corëspundëtôre pentru trebuințele actuale ale Interna- 
tuluî-Orfelinat. Prețul acestor case este de 29,000 coróne. Comitetul 
decide a recomanda adunării generale cumpărarea acestor case cu 
prețul de 24,000 de coróne, dacă së vor putea obtìné cu acest preț. 
Pentru scopul acesta së decide a së convoca o adunare generală 
extraordinară pe diua de 16 (29) Maiù, pentru care adunare së 
stabilesce următorea ordine de di : a) chestia cumpărării caselor, 
b) afacerea reparării caselor Reuniunii și c) alegerea a 2 membre 
pentru completarea comitetului.

D-na președintă comunică, că d-nul loan Dușoiu s’a învoit 
să plătăscă chiria de 300 fi. pentra prăvălia din drépta porții, ceea 
ce să ia la cunoscință.

Secretarul comunică, că broșura cu raportul despre festivitățile 
jubilare este gata și presentézâ fie-căreî membre câte un exemplar; 
tot-odată presentézâ și contul tipografiei »Murășianu« pentru tipar, 



învëlitôre și broșat în sumă de 420 coróne. Comitetul avisézâ contul 
la cassa pentru achitare și decide, ca broșurile să së împartă între 
membrele Reuniunii cu ocasiunea invitării lor la adunarea generală. 
Er’ pentru acoperirea a unei mici părți a speselor să së încasseze 
delà membre câte 40 de filerî de esemplar; mai departe însărcineză 
pe secretar, ca să trimétâ câte un esemplar la tòte persónele și 
corporațiunile, cari aü fost invitate la jubileul Reuniunii.

Adunarea generală extraordinară.
16 {29) Maiü.

Pentru completarea acestui raport și din causă, că la acéstâ 
adunare a luat parte numai un numër mic de membre, aflăm de 
lipsă a expune aici și hotărîrile luate într’acéstâ adunare.

In raportul comitetului së expune în prima linie chestiunea 
cumpărării unei case pentru Internatul-Orfelinat și së face propu
nerea pentru cumpărarea casei d-lui Mazuchi cu prețul de 24,000 
de coróne. Adunarea generală decide de a alege o comisiune cu 
însărcinarea de a studia afacerea acésta din tòte punctele de vedere 
și a së ocupa, dacă va afla mai convenabil și cu zidirea unui 
edificiù pentru Internatul-Orfelinat. Comisiunea acésta să së compună 
din bărbații de încredere, din 3 dame alese de adunarea generală 
și din comisiunea comitetului. Acéstâ comisiune së compune deci 
astfel: bărbații de încredere: d-nii Petru Nemeș, G. B. Popp, Vasilie 
Voina și Andreiü Bârseanu; din sînul adunării generale: Maria B. 
Baiulescu, Maria G. Baiulescu și Elena Murășianu; comisiunea co
mitetului: Agnes Dușoiu, Elena Săbădeanu și Lazar Nastasi.

Al 2-lea punct din raportul comitetului referitor la repararea 
caselor Reuniunii së aprobă după devisul d-lui Mazuchi.

Pentru întregirea comitetului së aleg cu aclamațiune membrele 
Elena Voina și Virginia Vlaicu.

Ședința VI.
jo Maiü (i2 Iunie) 1902.

Secretarul cetesce hârtia Magnificenței Sale a d-lui viceșpan 
de dato 17 Aprilie Nr. 4650/1902, prin care comunică, că nu ia 
la cunoscință hotărîrile cuprinse în protocolul comitetului din 
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20 Martie (2 Aprilie), de óre-ce la acéstâ ședință n’au luat mem
brele parte în numărul prescris de statute. Acest rescript să ia la 
cunoscință și së decide, ca protocolul dificultat să së desbată în 
ședința actuală^

Secretarul cetesce deci protocolul din chestiune, care să și 
aprobă cu unanimitate.

Secretarul cetesce hârtia Onor, magistrat de dato 12 Aprilie 
a. c. Nr. 5571/1902, prin care comunică, că nu potè da loc cererii 
comitetului pentru acordarea gratuită a unui deputat de lemne de 
foc pentru Internatul-Orfelinat al Reuniunii, ceea-ce comitetul ia cu 
părere de rëù la cunoscință. Secretarul raportéza, că în conformitate 
cu hotărîrea luată în ședința precedentă a împărțit peste 200 de 
exemplare din broșura cu raportul jubileului Reuniunii și că s’aiî 
încassat delà membre pentru acéstâ broșură suma de 39'84 coróne, 
ceea-ce să ia la cunoscință.

D-na cassieriță Elena Săbădeanu, luând în vedere activitatea 
secretarului cu ocasiunea jubileului semicentenar și cu compunerea 
raportului despre acest jubileu, propune, ca comitetul să voteze 
mulțumită protocolară secretarului pentru acéstâ activitate. Comitetul 
primește acéstâ propunere și-î votézâ d-luî secretar Lazar Nastasi 
mulțumită protocolară pentru activitatea sa desvoltată în interesul 
Reuniunii.

In ședința acésta së fac disposițiunî privitóre la examenele 
cu elevele din Internat, la încheerea anului școlastic și la începerea 
anului școlastic viitor.

Ședința VII.> »
5 (18) Septemvrie.

D-na Elena Săbădeanu presentézâ raportul despre socotelile Inter- 
natuluî-Orfelinat pentru anul școlastic 1901/2. In acest raport së con
stată, că venitele aü fost de 9021'75 coróne, ér’ spesele.de 9531 coróne, 
deci ati rëmas neacoperite 509'25 coróne. Comitetul ia acest raport 
la cunoscință și în privința acoperirii sumeî de 509’25 coróne decide, 
că suma acésta să së acopere printr’un împrumut din averea Reu
niunii, care împrumut să së replâtéscâ din economiile ce së vor 
réalisa în anii viitori la Internat și din venitele eventualelor petre
ceri, pe cari le va aranja Reuniunea pentru acest scop. Deficitul

spesele.de
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acesta dă ansă comitetului a lua nisce disposițiunî cu privire la 
economiile ce s’ar putea face în administrațiunea Internatulul-Orfelinat.

D-na Elena Săbădeanu raportézà despre starea actuală a In
ternatulul-Orfelinat. Din acest raport se vede că din 30 eleve cu 
plată înscrise în Internat aü sosit până acuma 18. Bursiere sunt 2 
și anume orfana Roncea și orfana Elena Lazar; ér’ în Orfelinat 
sunt 5, deci conform regulamentului în raport cu numărul elevelor 
cu plată sunt a së primi încă 2 bursiere și fiind numërul orfanelor 
stabilit cu 7, trebue să së alégâ în Orfelinat încă 2 orfeline. Comi
tetul censorând petițiunile elevelor, primesce în Internat ca bursiere 
pe Victoria Nistor, fiica preotesei vëduve din Arpătac, care are 8 
copil minorenl și pe Ana Nașcu, fiica preotesei vëduve din Chin- 
telnic, cu 6 copil minorenl; ér’ împlinindu-së numërul elevelor cu 
plată de 25, atunci să së mal priméscâ ca bursieră orfana Valeria 
Barbu, nepóta vëduviï Râșnovăn. In Orfelinat së primesce orfana 
Ana Prișcu din Brașovul-vechiu, ér’ un loc rëmâne vacant până ce 
së vor primi informațiunl oficióse în privința orfanei Silvia Bojan; 
cu câștigarea acestor informațiunl së însărcinăză secretarul.

Pentru predarea instrucțiunii în Internat së angajézà în condi- 
țiunile de până acum ca pedagogă d-na Maria Popescu; ér’ ca in
structor de cântări d-1 învățător Nicolae Stoicovicl. Biroul së însăr- 
cinézâ a adresa preotului Dr. Vasilie Saftu mulțumită Reuniunii 
pentru predarea gratuită a Religiunel în Internat și a-1 ruga să 
binevoiéscâ a primi acéstâ sarcină și pe anul scolastic curent.

In ședința acésta secretarul să însârcinézâ a së îngriji de 
tipărirea statutelor într’o mie de exemplare, ér’ spesele împreunate 
cu acestă lucrare, së decide a së acoperi din budgetul anului 1902/3

Ședința VIII.Ï ,
g (22) Octomvrie.

Secretarul comunică, că a corëspuns însărcinării în privința 
tipăririi statutelor și presentézâ fie-cărel membre din comitet câte 
un exemplar.

Tot secretarul raportézà, că comisiunea alésâ de adunarea 
generală și însărcinată cu cumpërarea unei case, s’a întrunit și s’a 
consultat în privința acestei afaceri. Comisiunea alésâ de adunarea 
generală este de părere, că nu este consult pentru Reuniune, ca 
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să cumpere o casă pentru Internatul-Orfelinat, căci nici una din 
aceste case nu potè corespunde din punct de vedere higienic și al 
instrucțiunii, ci Reuniunea să închirieze pe vr’o 2 ani localul actual 
pentru institutul seu, sau un alt local potrivit și în timpul acela, 
comitetul din însărcinarea adunării generale, să caute a cumpëra 
un loc, a pregăti un plan și un devis de spese pentru clădirea 
unui edificiù întocmit anume pentru trebuințele Internatuluî-Orfelinat, 
pe care după aceea să-l aștdrnă adunării generale pentru întărirea 
definitivă. Secretarul Reuniunii a elaborat un raport în numele co- 
misiuniî, care subscris de comisiune së va așterne adunării generale.

Pentru revisiunea socotelelor Reuniunii, comitetul alege pe 
d-nele Elena Voina, Amalia Chiffa și Maria Burduloiù.

Raportând d-na economă a Internatuluî-Orfelinat, că numărul 
elevelor cu plată din Internat s’a urcat la 28, së decide, în sensul 
conclusului din ședința precedentă, că biroul să anunțe pe orfana 
Valeria Barbu, ca să între ca bursieră în Internat; ér’ locul vacant 
din Orfelinat së întregesce prin primirea fetiței Elena Tampa din 
Brașovul-vechiu.

D-na Elena Săbădeanu, economa Internatului, raportézâ, că 
sosind eleve în Internat, deja în ultimele dile ale lunei lui August, 
s’a cheltuit în August 48’63 coróne, ér’ în luna lui Septemvrie s’aù 
cheltuit pe menaj 255’29 coróne, și propune, ca comitetul să lase 
să trécâ și luna lui Octomvrie, ca să vadă cât së va cheltui și în 
luna acésta pe menaj și numai din luna Novembre începênd să 
stabiléscâ o sumă pentru menaj; mai raportézâ, că a spesat pentru 
verdețuri și conserve pe érnâ suma de 79T7 coróne. Acest raport 
comitetul îl ia la cunoscință.

Pentru ținerea adunării generale ordinare să fixézâ diua de 
6 (19j Noemvrie a. c. și să însârcinézâ biroul cu facerea pregătirilor 
de lipsă.

Ședința IX.9 i
24. Octomvrie (Ó Noemvrie).

D-na cassieriță Elena Săbădeanu presenteză socotelile Reuniunii 
și ale. Internatuluî-Orfelinat, pe cari le cetesce secretarul. După 
aceea së cetesce raportul comisiunii, însărcinate de comitet cu re
visiunea acestor socoteli, raport subscris de d-nele Amalia Chiffa și 
Maria Burduloiù și de d-nii loan Chiffa si loan Burduloiù, în care 
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raport së arată, că acéstâ comisiune a revidat socotelile și registrele 
Refiniunil și a scontrat cassa Reuniunii și că a aflat tòte în bună 
regulă. In urma acestui raport, comitetul votézâ absolutoriu d-nei 
președintă și d-nei cassieriță cu privire la gestiunea afacerilor cassei 
pe anul administrativ 1901/2 și votézâ mulțămită protocolară d-nei 
cassierițe și econ.omă a Internatului-Orfelinat pentru ostenéla și zelul 
depus în serviciul Reuniunii.

De órece în cei 2 ani din urmă s’a arătat, că spesele împre
unate cu administrația Internatului-Orfelinat nu së pot acoperi cu 
venitele, ce le are acest institut, comitetul la propunerea d-nei 
•cassierițe decide, ca cu începerea anului școlastic 1903/4 pensionul 
pentru elevele cu plată să së ridice delà 28 la 32 coróne.

După acésta secretarul Cetesce budgetul Reuniunii și al Inter
natului-Orfelinat, cari së primesc fără nici o modificare.

In fine d-na președintă comunică, că a luat înțelegere cu d-na 
cassieriță și cu alte d-ne din comitet, ca Reuniunea să aranjeze la 
începutul lui Noemvrie înainte de postul Crăciunului o petrecere, 
în folosul Internatului-Orfelinat și propune, ca comitetul să alégà o 
comisiune de domne cu însărcinarea, ca să pună la cale cele de 
lipsă. Comitetul primesce acéstâ propunere și alege o comisiune în 
persónele d-nelor Agnes Dușoiu, Elena Săbădeanu, Virginia Vlaicu, 
Elena Blebea și Maria Burduloiu, pe cari le autorisézâ a lua tòte 
disposițiile, ce le vor găsi cu cale pentru reușita acestei petreceri.

Din cele premerse, Onorata adunare generală, își potè face un 
tablou despre activitatea comitetului Reuniunii și despre modul, cum 
a corespuns însărcinării, ce a luat-o asupra sa. Deórece însă aten
țiunea principală a Reuniunii în timpul de față este îndreptată asupra 
desvoltării Internatului-Orfelinat, voim să arătăm starea frequenții 
elevelor în cei din urmă 3 ani :

In anul școlastic 1900/901 au fost 17 eleve cu plată 4 bur
siere și 7 orfeline;

In anul școlastic 1901/902 au fost 25 eleve cu plată, 4 bur
siere și 7 orfeline;

Er’ în anul școlastic present sunt 29 eleve cu plată, 5 bur
siere și 7 orfeline.
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Din aceste date. comporative së vede că, mulțumită îngrijirii^ 
ce o au elevele în Internatul Reuniunii, acest institut își câștigă 
tot mai mult încrederea publicului, deci së află pe cale de progres.

-X-

După acésta lăsăm să urmede raportul despre socotelile Reu
niunii și ale Internatuluï-Orfelinat, budgetul Reuniunii și al Inter
natuluï-Orfelinat, lista membrilor Reuniunii și în fine consemnarea 
elevelor, ce sunt astădî în Internatul-Orfelinat.

Raportul cassiî.
Onorată adunare generală!

Cu espirarea anului 1902 averea Reuniunii iemeilor române 
din Brașov conform condicelor încheiate și a bilanțului revidat 
de comisiunile alese de adunarea generală și de Onoratul comitet 
al Reuniunii së presintă astădî precum urmézâ:

In obligațiuni private cu 6%.............................. Cor. 2379.37
-> hârtii de valóre....................................................... » 62296'52
» un los de stat din 1864 ...................................... » 248.—
> o casă în Tîrgul Boilor Nr. 4.................................» 20000.—
» Bani elocați cu libel.............................................. » 5994.18
» Subvențiune anticipată la Internatul-Orfelinat . » 1100.—
-> Una cassă Wertheim.............................................. » 180.—

La un loc Cor. 92197.47

Onorată adunare generală ! Deși la capitalul Reuniunii s’a. 
adaus conform statutelor a patra parte din venitul curat al Reu
niunii, totuși crescerea averii apare ceva mai mică ca în anii pre
cedenti și acésta din causa, că în anul acesta la cererea comisiunii 
revidëtôre hârtiile de valóre s’aü calculat după cursul dilei ér’ nu. 
după cursul statorit de mai ’nainte.

Venitele și spesele Reuniunii fem. rom.
Venite :

Delà obligațiunile private 6%................................Cor. 264.48
> hârtiile de valóre................................................> 3359.98-

Total . . . Cor. 3624'46



— 14 —

Transport . . . Cor. 3624.46
Dela chiria casei..............................................................»* 1860.—

» venitul balului......................................................... » 17.—
» interese capitalisate ............................................ » 56.94
» diferințe la sortarea unul Bon . ......................... » 123.—
» taxele membrilor................................... » 210.—

Total . . . Cor. 5891.40

Spesele:

Subvențiunea Internat.-Orfelinate..........................Cor. 2700’—
Onorarul secretarului.....................................  » 200.—
Plata servitorului........................................................... » 60.—
Dajdie ............................................................................ » 576.03
Equivalenti . •........................................................... » 38.04
Reparatură la casa Reuniunii...................................... » 189.30
Spese de cancelarie....................................................... » 10.—
Taxa pentru deposit la »Albina«............................. » 68.—
Subvențiune la masa studenților............................. » 200.—
Asigurarea casei........................................................... » 12.20
Interese la Bonul sortat.............................................. » 13.75
Coronă la mórtea presid. Elena G. loan .... » 36.—
Spese de întabulare....................................................... » 14.36
Servitorului p. adun, extraordinară ...... » 10.—
Pentru tipărirea raportului jubilar................................ » 420.—
Adaus la Capital........................................................... » 1343.72

Total . . . Cor. 5891.40

Socotelile Intern.-Orfelinat: mobiliar și a|te ohiecte Cor. 3077.72
Un Bon Nr. 181662 dăruit de D-na Elena A. Popovic! » 834.31
Biblioteca................................................................  . » 20.—

Total . . . Cor. 3932.03

Venitele:

Subvențiunea Reuniune!...........................................Cor. 2700.—
Donațiunea institutului »Albina«..........................» 400.—

Total . . . Cor. 3100.—
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Transport . . . 3100'—
Taxe dela eleve................................................................ 5842’36
Dela eleve pentru medic............................................... 32'—
Cupónele Bonului............................................................ 47’39
împrumut de la Reuniune........................................... 509'25

Total . . 9531 —

Spesele:

Salariul directóreì..........................................................cor. 720’—
Salariul suplenteî............................................................ 300'—
Salariul pedagogei........................................................ 600’—
Onorariul instructorului de cântări.......................... 64’—
Chiria casei..................................................................... 1400’—
Menagiă..............................  4573'92
Lemne și tăiatul lor (18 stînjenî).............................. 466’—
Simbria servitóre!........................................................ 100’—
îmbrăcăminte, cărți, etc. pentru orfeline................. 559'09
Onorariul medicului................................................... 60’—
Diferite obiecte și zugrăvitul localului...................... 338’61
Urloierul......................................................................... 22'—
Conserve și diferite zarzavaturi pentru érnâ . . . 264’—
Tipărituri......................................................................... 18’—
Dare pentru apă............................................................ 45’38

Total . . . 9531—
Deórece tòte victualele s’aù scumpit și spesele nu s’aü putut 

acoperi din venitele Internatuluî-Orfelinat Reuniunea a fost necesi
tată a împrumuta de la averea Reuniunii suma de cor. 509’25, care 
sumă, precum s’a amintit mai sus, së va replăti din economiile, ce 
së vor face ulterior și din venitele eventualelor petreceri, ce le va 
aranja Reuniunea în folosul Internatuluî-Orfelinat.

Pentruca Reuniunea së nu ajungă în posiția de a nu putea 
acoperi cheltuielele acestui institut, subscrisa cassieriță së rogă a së 
face propunerea la On. adunare gen., ca pensionul pentru elevele cu 
plată să së ridice delà 28 cor. la 32 cor. lunar. In fine am onórea a pre
senta On. adunări gen. budgetul Reuniunii și budgetul Internatului 
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Orfelinat pe anul 1902/3 și totodată a ruga On. adunare gen. să 
binevoiéscà a lua acest raport la cunoștință și a-mî da absolutoriul 
pentru gestiunea anului 1901/2.

Elena Săbădeanu, m. p.
cassierita Reuniunii fern. rom.

Budgetul Reuniunii pe anul 1902/3.

Venite:

1. Interese de la obligațiuni private 6%...................cor. 224’42
2. Interese de la hârtiile de valóre .. ......................... 3384’98
3. Chiria casei ......................................................... I860’—
4. Taxele membrilor..................................................... 240’—

Total . . . 5709’40

Spese:

1. Dajdea ........................................................................... cor. 576’03
2. Equivalentul.........................  38’04
3. Reparaturi la casă................................. , .... 100’—
4. Onorariul secretarului........................................... 200’—■
5. Plata servitorului................................................... 60’—
6. Onorar secretarului pentru lucrarea broșurel

jubilare................................................................ 100’—
7. Spese neprevëdute.................................. .... 100’—
8. Subvențiunea Internatuluî-Orfelinat...................... 2700’—
9. Ajutor la »masa studenților».............................. 200’—

10. din venitul net destinat conform statutelor spre 
capitalisare :
V4 (5709’40—117407) = 4535’33:4= . . 1133’83

11. Prisos budgetär..................................................... 501’50
Total . . . 5709’40

Elena Săbădeanu, m. p.
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Budgetul Internatulul-Orfelinat pe anul 1902/3.

Venite:

1. Pensionul de la 28 eleve à 28 cor..................... cor. 7840’—
2. Subvențiune delà Reuniune.................................. 2700’—
3. Delà D-nul Daniel Rațiu ajutor.......................... 236 75
4. Cuponul delà Bonul D-neî Elena A. Popovicî . 47’39

Total . . . 10824’14

Spese :

1. Salariul directóreì..................................................... cor. 720’—
2. Salariul suplentel.................................. .... 300’—
3. Salariul pedagogei.............................. ..................... 600’—
4. Onorariul instructorului de cântări..................... 64’—
5. Onorariul medicului............................................... 60’—
6. Simbria servitóre!.................................................... 100’—
7. Chiria casei................................................................ 1400’—
8. Lemne......................................................................... 325’20
9. Spese pentru menagiü........................................... 5460’—

10. îmbrăcăminte, cărți, etc. pentru orfeline .... 600’—
11. Taxa pentru apă.................................................... 50’—
12. Spese neprevëdute.................................................... 1144’94

Total . . . 10824T4

Elena Săbădeanu, m. p.

Comitetul are onórea a face următorele propuneri :
1. A lua acest raport la cunoscință
2. a vota mulțumită protocolară Onoratului Institut de credit și 

economii »Albina» din Sibiiü pentru ajutorul de 400 cor. votat de 
Onorata adunare generală pe sama Internatulul-Orfelinat.

3. Asemenea Onoratului Domn Daniel Rafiû pentru ajutorul 
de 236’75 cor. acordat pentru același scop

4. Asemenea Onoratelor Domne și Onoraților Domni cari au 
contribuit cu ofrande pentru îmbrăcarea copiilor sëracï.

2
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5. Asemenea Onoratului Domn Dr. Vasilie Saftu pentru pre
darea gratuită a religiei pentru elevele din Internat.

6. După pertractarea rapórtelor despre socotelile Reuniunii și 
ale Internatului-Orfelinat și a rapórtelor privitóre la revisiunea acestor 
socoteli, a da absolutoriul comitetului în genere și în specie dóm- 
nelor Agnes Dușoiu președintă și Elena Săbădeanu cassieriță.

7. A aproba proiectul de budget al Reuniunii și al Internatului- 
Orfelinat și în fine

8. a aproba propunerea comitetului privitóre la urcarea pen
sionului pentru elevele cu plată din Internat de la 28 la 32 cor. 
lunar.

Personalul Internatului-Orfelinat :

Directóra: Domnișora Carolina Teclu.
S u p 1 e n t ă : Dómna Agapia Sușan.
Pedagogă: Dómna Maria Popescu. 
Catichet: D-nul Dr. Vasilie Saftu.
Instructor de cântări: D-nul Nicolae Stoicovicl.

Elevele din Internatul - Orfelinat : cu plată 29, bursiere 5, 
orfeline 7. •

Pentru serviciul mal greu: servitóre.

Consemnarea elevelor.

a) cu plată: Stelina Bidu, Sofia Burdan, Virginia Burnescu, 
Maria Căciulă, Varvara Cădar, Sidonia Checlches, Valeria 
Chiujdea, Livia Clonțea, Aurelia Damian, Elena Damian, 
Irina Dulan, Paraschiva Grădinar, Cornelia Iancu, Aurelia 
Mateiu, Victoria Mețian, Hortensia Mladin, Letiția Nemeș, 
Aurelia Petran, Elena Petric, Elvira Petrie, Florica Pop, 
Marióra Rusu, Maria Rusu, Silvia Savu, Elena Tîrbu, Valeria 
Todescu, Cornelia Trif, Agra Tămășdan, Cleopatra Voina.

b) bursiere: Valeria Barbu, Elena Lazăr, Ana Nașcu, Victoria 
Nistor, Reveica Roncea.

c) orfeline: Elena Bozoseanù, Elvira Gheaja, Ana Mera, 
Asinefta Pantelimon, Ana Prișcu, Reveica Tibără, Maria Tampa.
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Membrele Reuniunii.

Elisa Adorian. 
Eleftera Alexiu. 
Elena Ancăn.
Emilia Aron. 
Efrosina Avrigean. 
Efrosina Axente. 
Paraschiva Bădițoift. 
Elena B. Baiulescu. 
Maria B. Baiulescu. 
Maria G. Baiulescu. 
Maria Balea. 
Paraschiva Balea. 
Ecaterina Bârseanu. 
Otilia Bidu.
Elena Blaga. 
Bălașa Blebea. 
Elena Blebea. 
Ecaterina Bogdan. 
Elena Bogdan. 
Maria Branisce. 
Lucia Bologa.
Maria Broșu. 
Paraschiva Bucă. 
Filoteia Budiu. 
Maria Burduloiù. 
Maria Butnar.
Mina Câmpeanü. 
Eufemia Cherciù. 
Rebi Chicomban. 
Amalia Chiffa. 
Elena D. Căpățină. 
Maria Ciortea. 
Elena N. Ciurcu. 
Zoe Ciurcu.
Maria Coliban. 
Paraschiva Dariu. 
Zoe Damian.

Elena Dima. 
Maria Dima. 
Agnes Dușoiu. 
Maria Dușoiu. 
Sofia Enghiurliu. 
Paraschiva Eremia. 
Paraschiva Filip. 
Maria Fiorea. 
Maria Furnică. 
Maria Garoiu. 
Maria Grecu. 
Aurelia Hamzea. 
Elena Handra. 
Policseni Itasi evicì. 
Susana Laslo. 
Iuliana Lemeny. 
Lucreția Lupan. 
Maria Lupan. 
Paraschiva Lupan. 
Maria D. Man ole. 
Ana Mareea.
Maria Macsim. 
Elena Macsimilian. 
Octavia Mazuchi. 
Maria Median. 
Elena Moldovan. 
Hermina Moldovan. 
Maria I. Muntean. 
Maria Muràroiù. 
Elena Mureșian. 
Maria D. Muntean. 
Maria Nastasi. 
Maria N. Navrea. 
Elvira Navrea. 
Carolina Nicolau. 
Re.veica Negus. 
Victoria Onițiu.



— 20 —

Reveica Pascu. 
Hortensia Percea. 
Paraschiva Pernea. 
Ana Petrescu.
Maria Platsco.
Elena Ploscă.
Zoe Petric.-
Sidonia Petrovicî.
Maria Popea.
Luisa Popescu.
Maria Popescu. 
Ermina Pop.
Elena A. Popovicî. 
Tini Popovicî.
Susana Popovicî. 
Vilma Popp.
Constanța Popp. 
Smaranda Poteca.
Maria Precup.
Maria Prișcu.
Maria Puian.
Elena Puiu. 
Ecaterina Pușcariu. 
Ecaterina Rădulescu.

Elena Rêsnovean. 
Emilia Sanciali.
Elena Săbădeanu. 
Elena Safrano.
Sofia Săniuță.
Maria Sa vu.
Maria G. Savu.
Agneta Socol.
Elena Sfetea.
Elena Sotir.
Maria Stănescu.
Mariä de Steriu.
Maria D. Stinghe. 
Maria St. Stinghe.
Valeria Stoicovieî. 
Agapia Susan.
Ecaterina Tampa. 
Carolina Teclu.
Paraschiva Vlàicu. 
Virginia Vlaicu. 
Elena Voina.
Elena Wagner. 
Maria Zànescu. 
Paraschiva Ucenescu.

Brașov, Novembre 1902.

Agnes Dușoiu, 
președintă.

Lazar Nastasi
secretar.

Bibl. Univ. Gli
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